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MØTEINNKALLING 
 

Det innkalles til møte i  
Notodden kommunestyre 

torsdag 18.11.2010 kl 18.00  
i Samfunnssalen, Sentrumsbygg 

 

Eventuelle forfall må meldes til sekretariatet snarest mulig: 
Telefon: 3501 5170 
Mobil/SMS: 9705 3334 
Mail: margit-johanne.fromyr@notodden.kommune.no 
 

Varamedlemmer møter kun etter nærmere innkalling. 
 

Dokumentene er utlagt til gjennomsyn i 2. etg. i Sentrumsbygg 
 

--------- 
Møtet blir direkteoverført på WEB-TV. 
 

Møtet blir annonsert med ”Åpen spørretime ”  
som gir anledning for alle personer bosatt i Notodden å stille spørsmål til ordføreren før møtet. 
 

 
 

SAKSLISTE 
Til behandling: 
 
Saksnr. Arkivsaksnr  Sidehenvisning  
 Sakstittel 
 
87/10 10/1362    Sakspapirene side    4 
 INTERPELLASJON: 
 TAR NOTODDEN KOMMUNE SITT ANSVAR FOR VERN AV 

BIOLOGISK MANGFOLD ALVORLIG? - VERN AV 
UTRYDDINGSTRUET SOPP - ”SJOKOLADEKJUKE” 

  
88/10 10/1371    Sakspapirene side    5 
 INTERPELLASJON: 
 POSTKORT FRA SOLHEIM - VERN AV ”SJOKOLADEKJUKE”  
  
89/10 10/1370    Sakspapirene side    6 
 INTERPELLASJON: 
 KONTROLL AV SALGS- OG SKJENKESTEDER  
  
90/10 10/1374    Sakspapirene side    7 
 INTERPELLASJON: 
 KULTURVERNPOLITIKK I NOTODDEN KOMMUNE  
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91/10 10/57    Sakspapirene side    9 
 ØKONOMISK RAPPORTERING SEPTEMBER 2010  
  
92/10 10/1325    Sakspapirene side  12 
 TILLEGGSBEVILGNING TIL UTBEDRING AV  
 NORDRE VESTSIDAVEG ETTER RAS  
  
93/10 10/1320    Sakspapirene side  15 
 NOTODDEN BLUES FESTIVAL - 
 SØKNAD OM KOMMUNAL GARANTI OG ETTERGIVELSE AV 

FORDRINGER 
  
94/10 10/1188    Sakspapirene side  21 
 FLYKTNINGPLAN FOR NOTODDEN KOMMUNE 2010-2014  
  
95/10 10/1089    Sakspapirene side  24 
 NOTODDEN KOMMUNES E-STRATEGI FOR PERIODEN 2011-2014  
  
96/10 10/1064    Sakspapirene side  27 
 ENDRING AV RETNINGSLINJENE FOR BEVILLINGSPOLITIKKEN 

I NOTODDEN KOMMUNE   
 PKT B1 OG B4 
  
97/10 10/1136    Sakspapirene side  32 
 HØRING - FORSLAG TIL ENDRINGER I KOMMUNELOVEN  
  
98/10 10/1363    Sakspapirene side  36 
 ENDRING AV ANTALL REPRESENTANTER I KOMMUNESTYRET 

FOR VALGPERIODEN FRA 2011  
  
99/10 10/548    Sakspapirene side  39 
 KOMMUNESTYRE- OG FYLKESTINGSVALGET 2011 - 

FASTSETTELSE AV VALGDAGER  
  
100/10 10/1366    Sakspapirene side  41 
 OPPNEVNELSE AV VALGSTYRE  
  
101/10 10/1367    Sakspapirene side  43 
 FASTSETTELSE AV STEMMEKRETSER I NOTODDEN  
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 87/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
87/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Lise Wiik Arkivsaksnr:  10/1362 
 Arkivkode:  K02 &29 
 
 
INTERPELLASJON: 
- TAR NOTODDEN KOMMUNE SITT ANSVAR FOR VERN AV  
   BIOLOGISK MANGFOLD ALVORLIG?  
- VERN AV UTRYDDINGSTRUET SOPP - ”SJOKOLADEKJUKE” 
 
 
Interpellasjon fra Ken-Roger Bastian Wølner (SOL): 
 
I juni 2008 sendte miljøvernminister Erik Solheim et postkort til alle landets ordførere med 
oppfordring om å ta vare på hver sin utrydningstruede art. Notodden kommune ble bedt om å 
ta vare på sjokoladekjuke, en sopp som vokser på nedfalne grantrær i gammel barskog, den er 
funnet i Vesle Matedalen  ( Mastedalen?)og i Elferdalen i Notodden kommune. Arten er sterkt 
truet i følge Rødlista og står i fare for å dø ut.  
 Notodden kommune v/ordfører har ikke besvart henvendelsen, til tross for purring i juni i år.  
Verden mister plante- og dyrearter raskere enn noen gang. Rundt 2000 arter står i fare for å 
forsvinne fra norsk natur, blant annet fordi vi ødelegger leveområdene deres. Norge har som 
mål å stanse tapet av naturens mangfold innen 2010. På verdensbasis vet vi også at dette er et 
stort problem, og 2010 er derfor utpekt av FN som året for biologisk mangfold. I denne 
sammenhengen mener jeg det er viktig at også kommunene viser sitt ansvar. 
I kommuneplan, langsiktig del 2007/2018, står det for øvrig i rammene for utvikling 1.3,  
kulepunkt 4: …Ta vare på biologisk mangfold, urørte områder osv. 
 
Spørsmål til ordføreren: 
1. Hvordan vil Notodden kommune ivareta punktet i kommuneplanen om å ta vare på det 

biologiske mangfoldet? 
2. Hvordan vil kommunen imøtekomme ønsket fra miljøvernmyndighetene om å ta vare på 

den sjeldne og utrydningstruede sopparten som finnes i deler av Notoddens skoger? 
----------- 

 
Ordførerens svar vil foreligge til møtet 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 88/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
88/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Lise Wiik Arkivsaksnr:  10/1371 
 Arkivkode:  K02 &29 
 
 
INTERPELLASJON: 
POSTKORT FRA SOLHEIM - VERN AV ”SJOKOLADEKJUKE”  
 
 
Interpellasjon fra Tor André Ljosland (KrF): 
 
I 2008 sendte Statsråd Erik Solheim brev til Norges ordførere med ønske om å bevare en 
spesiell art i hver kommune. 
 
Notodden fikk et ansvar for Sjokoladekjuke som er en sopp som vokser på undersiden av 
nedfalne grantrær i gammel barskog. 
 
Solheim sier videre i postkortet: ”Verden mister plante- og dyrearter raskere enn noen gang. 
Rundt 2000 arter står i fare for å forsvinne fra norsk natur, blant annet fordi vi ødelegger 
leveområdene deres. Norge har som mål å stanse tapet av naturens mangfold innen 2010. Å 
bevare arter og naturtyper er ikke en jobb jeg kan gjøre alene – jeg trenger din og kommunens 
hjelp for å nå målet.” 
 
En undersøkelse gjort av Natur og Miljø viser at 46 % av kommunene fortsatt ikke har gjort 
noe for å bevare den truede arten. Trolig er tallet enda høyere. Mange kommuner, inklusive 
Notodden, hadde ikke svart. 
 
Hvilke planer har Notodden kommune for bevaring av Sjokoladekjuke? 

---------- 
 
Ordførerens svar vil foreligge til møtet 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 89/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
89/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Lise Wiik Arkivsaksnr:  10/1370 
 Arkivkode:  U63 &29 
 
 
INTERPELLASJON: 
KONTROLL AV SALGS- OG SKJENKESTEDER  
 
 
Interpellasjon fra Tor André Ljosland (KrF): 
 
To studier av salgs- og skjenkekontroll i henholdsvis Skien og Porsgrunn og Bamble,  
(begge: Bryn, 2009) ble gjennomført av Borgestadklinikken Kompetansesenter i forbindelse 
med Helsedirektoratets kontrollprosjekt i 2009. 
Begge disse rapportene avdekker store mangler i kommunenes kontroller av salgs- og 
skjenkesteder - både i forhold til lovens minimumskrav til antall kontroller, og kontrollenes 
kvalitet (kontrollrutiner og oppfølging). Siden 2004 var det avdekket svært få brudd på 
alkoholloven i de tre kommunene, og kun et mindretall av disse hadde ført til inndragelse av 
bevilling. Rapportene konkluderer blant annet med et behov for skjerpede kontrollrutiner og 
bedre opplæring av kontrollørene - både i forhold til kontrollrutiner og rapportskriving. 
 
Kan ordføreren forsikre om at kontrollene i Notodden ikke er av tilsvarende dårlige kvalitet 
som i våre nabobyer? 

--------- 
 
Ordførerens svar vil foreligge til møtet 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 90/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
90/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Lise Wiik Arkivsaksnr:  10/1374 
 Arkivkode:  C50 &29 
 
 
INTERPELLASJON: 
KULTURVERNPOLITIKK I NOTODDEN KOMMUNE  
 
 
Interpellasjon fra Anne Haugen Wagn (SOL): 
 
Vil ordfører skape grunnlag for en sterkere og tydeligere kulturvernpolitikk i Notodden 
kommune? 
 
Notodden kommune har en historie som favner bredt. Kommunen har innafor sine grenser 
betydelige kulturminner fra bondesamfunn, samferdsel, byutvikling og industri, noen av dem 
av både nasjonal og internasjonal betydning. Lag og enkeltpersoner utfører på frivillig basis 
viktige oppgaver med å holde fokus på kulturminnene, men Notodden kommune er i for liten 
grad en aktiv medspiller. 
I kommuneplanen blir imidlertid kulturvernets betydning klart formulert: 1.3. Rammene for 
utvikling: Ta vare på den lokale kulturarven. 1.2. De fire utviklingsdelene: Utvikle 
kulturbaserte næringer og reiseliv i regionen. 
For å ta vare på og fremme kommunens kulturminner, mener jeg at følgende tiltak må 
vurderes, og ønsker derfor ordførerens svar på disse: 
 
1. Notodden kommune utarbeider en kulturvernplan, der kommunens kulturminner 

registreres. Det er når kommunen vet hva den har av kulturminner at det er mulig å lage en 
framtidsretta strategi for vern av våre kulturminner.( Sauherad kommune fikk nylig 
250.000 kr i støtte fra Riksantikvaren til utarbeiding av kulturvernplan.) 

2. Notodden kommune har ikke noe lokalhistorisk arkiv. Verdifullt lokalhistorisk materiale 
oppbevares nå på usikret måte, og det er i liten grad tilgjengelig for publikum. Et 
lokalhistorisk arkiv bør vurderes opprettet i det nye bok og blueshuset, eventuell annen 
lokalisering .  Både Sauherad og Bø kommune har opprettet lokalhistoriske arkiv, der folk 
kan levere gamle fotografi og andre historiske dokumenter. 

3. Notodden og Heddal bygdetun har ikke noe magasin for sine gjenstander, noe som gjør det 
vanskelig å ta imot gaver som vil være av stor interesse for framtidige utstillinger og 
historieforskning. Bygging av et magasin bør vurderes i tilknytning til Bygdetunet. 
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4. I Notodden kommune finnes en rekke interessante fornminner ( kulturminner fra før 
1537). Svært få av dem er merket og gjort tilgjengelige for publikum. Kommunen bør 
vurdere informasjonstavler og skilting. 

5. Notodden sentrum har mange bygninger i jugendstil, noe som gir byen et unikt og 
interessant fortrinn framfor mange andre byer. Det bør vurderes å utforme en plan for 
hvordan jugendstilen kan bevares og gjøres bedre kjent. 

---------- 
 
Ordførerens svar vil foreligge til møtet 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 91/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
51/10 Formannskapet 04.11.2010  
91/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Elisabeth Steen Arkivsaksnr:  10/57 
 Arkivkode:  151 &14 
 
 
ØKONOMISK RAPPORTERING SEPTEMBER 2010  
 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 
 
Økonomsk rapportering for september 2010 tas til etterretning. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til formannskapet: 
 
Økonomsk rapportering for september 2010 tas til etterretning. 
 
 

Notodden kommune, 28.10.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
----------- 

 
 
Formannskapet i møte 04.11.2010: 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
 
Vedlegg: 
1. Økonomisk rapportering september 2010  
 



Saksnr. 92/10 

Side 12 av 46 

NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 92/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
55/10 Formannskapet 04.11.2010  
92/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  John Aanjesen Arkivsaksnr:  10/1325 
 Arkivkode:  153 Q14  
 
 
TILLEGGSBEVILGNING TIL UTBEDRING AV NORDRE VESTSIDAVEG 
ETTER RAS  
 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 
 
Det tileggsbevilges kr 200 000,- til prosjektet ”Standardheving kommunale veger”.  
Tiltaket finansieres ved låneopptak. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til formannskapet: 
 
Det tileggsbevilges kr 200 000,- til prosjektet ”Standardheving kommunale veger”.  
Tiltaket finansieres ved låneopptak. 
 
 

Notodden kommune, 28.10.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 

Kjersti Versto Roheim 
seksjonsleder 

--------- 
 
Formannskapet i møte 04.11.2010: 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
 
Bakgrunn: 
Tirsdag 12.10.2010 skjedde en utglidning av veiskråningen ved  Nordre Vestsidaveg 538 
i ca 50 m lengde. 
Nordre Vestsidaveg har en del trafikk både av buss/skolebuss og privatkjøring i tillegg til 
næringsmessig transport. Det er derfor viktig å trygge denne veien så fort som mulig. 
 
Saksopplysninger: 
Årsaken til utglidningen var det kraftige regnværet og at vegfyllingen i dette området 
sannsynligvis ikke er godt nok drenert. 
Som strakstiltak ble veien stengt i halv bredde forbi rasstedet. Det er videre igangsatt 
grøfting/drenering på innsiden av veien for å stoppe vanntilsiget i veifyllingen.  
Dette arbeidet finansieres av ca kr 40 000,- som gjenstår av årets bevilgning til 
”standardheving av kommunale veier” 
Totalkostnaden er anslått til ca kr 250 000,-  
 
Resten av arbeidet med å etablere støttefylling av sprengstein må igangsettes ganske fort slik 
at veien sikres mot ytterligere utglidning/ras.  
Det er derfor behov for en tileggsbevilgning på kr 200 000,- til dette formålet. 
 
Av årets bevilgning til ”Standardheving kommunale veger” er det avsatt kr 200 000,- til 
Nordre Vestsidaveg. I tillegg er det nå som nevnt behov for kr 200 000,- til å etablere 
støttefylling etter utglidning/ras.  
Den samlede bevilgningen til Nordre Vestsidaveg i 2010 blir da kr 400 000,-.  
Resten av veien blir foreslått sluttført i investeringsbudsjett for 2011. 
 
Vurdering: 
Nordre Vestsidaveg er en viktig veg både for offentlig, privat - og næringstransport.  
Veien bør derfor sikres mot ytterligere utglidning/ras så snart som mulig. 
Etter vår vurdering bør det tilleggsbevilges kr 200 000,- til dette formålet. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 93/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
52/10 Formannskapet 04.11.2010  
93/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Terje Malm Arkivsaksnr:  10/1320 
 Arkivkode:  256 C03  
 
 
NOTODDEN BLUES FESTIVAL  
- SØKNAD OM KOMMUNAL GARANTI OG ETTERGIVELSE AV  

FORDRINGER 
 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 
 
1. Under forutsetning av fylkesmannens godkjenning, stiller Notodden kommune simpel 

garanti til Stiftelsen Notodden Blues Festival for et likviditetslån på inntil kr. 3.000.000,-. 
Garantien har en varighet på inntil 3 år.  
Garantien reduseres i takt med nedbetaling av lånet. 

 
2. Notodden kommune forventer at tiltak og planer for å rette opp økonomien blir 

gjennomført slik festivalen redegjør for i søknadsbrev av 19. oktober 2010. 
Notodden Blues Festival legger fram for formannskapet et forslag til budsjett for 2011 og 
en økonomisk redegjørelse for neste års festival innen januar 2011.  
Formannskapet får også orientering om budsjett og regnskaper for hele garantiperioden. 

 
3. Notodden kommune ettergir ikke krav om leie for bruk av kommunale arealer i sentrum  
 i 2010, kr. 150.000,-. 
 
4. Notodden kommune ettergir ikke krav om dekning av kostnader for økt brannberedskap 

under festival da dette vil medføre presedens for andre som har behov for samme tjenester. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til formannskapet: 
 
1. Notodden kommune stiller simpel garanti til Stiftelsen Notodden Blues Festival for et 

likviditetslån på inntil kr. 3.000.000,-. Garantien har en varighet på inntil 3 år.  
Garantien reduseres i takt med nedbetaling av lånet. 

 
2. Notodden kommune forventer at tiltak og planer for å rette opp økonomien blir 

gjennomført slik festivalen redegjør for i søknadsbrev av 19. oktober 2010. 
 
3. Notodden kommune ettergir krav om leie for bruk av kommunal arealer i sentrum i 2010, 

kr. 150.000,-. Dette dekkes inn med kr. 100.000,- av Seksjon for oppvekst ved barnevern 
(vakanser ut året) og med kr. 50.000 av Seksjon for kultur og stedsutvikling 
(innkjøpsstopp ut året). 

 
4. Notodden kommune ettergir ikke krav om dekning av kostnader for økt brannberedskap 

under festival da dette vil medføre presedens for andre som har behov for samme tjenester. 
 
 

Notodden kommune, 28.10.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 

Terje Malm 
seksjonsleder 

---------- 
 
Formannskapet i møte 04.11.2010: 
 
Rådmannen la til følgende i pkt 1 i sin innstilling: 
Under forutsetning av fylkesmannens godkjenning, stiller Notodden kommune simpel garanti 
til Stiftelsen Notodden Bluesfestival for et likviditetslån på inntil kr. 3.000.000,-.  
Garantien har en varighet på inntil 3 år. Garantien reduseres i takt med nedbetaling av lånet. 

---------- 
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Behandling: 
 
Merethe Waldean foreslo på vegne av FrP’s formannskapsgruppe: 
 

1. Notodden kommune stiller simpel garanti til Stiftelsen Notodden Blues Festival for et 
likviditeslån på inntil kr. 1 000 000,-. Garantien har en varighet på inntil 3 år. Garantien 
reduseres i takt med nedbetaling av lånet. 

 1 B.  Det legges frem en nedbetalingsplan for kommunestyremøte 18.11.2010. 
 

2. NUAS stiller simpel garanti til Stiftelsen Notodden Blues Festival for et likviditetslån på 
inntil kr. 1 000 000,- 

 NUAS og stiftelsen Notodden Blues Festival framforhandler betingelsene for garantien. 
 

3. Lokale næringsdrivende, samarbeidspartnere og andre som Notodden Blues Festival har 
kontakt med, framforhandler en avtale for et likviditeslån på kr. 1 000 000,- fordelt på de 
nevnte parter. 

 

4. Notodden kommune forutsetter at Notodden Blues Festivals styre reduserer organisasjonen 
og aktivitet i tråd med budsjett og de reelle inntekter. 

 

5. Notodden kommune ber om at stiftelsen Notodden Blues Festival ved første 
generalforsamling bytter ut tre av de faste medlemmene i styret, med personer med solid 
økonomisk erfaring i næringsvirksomhet og som har kjennskap til lokalsamfunnet i 
Notodden. 

 
Morten Halvorsen (SOL) og Nina Ødegaard (AP) foreslo følgende tillegg til pkt. 2 i 
rådmannens innstilling: 
Formannskapet ønsker at Notodden Blues Festival legger fram for formannskapet et forslag til 
budsjett for 2011 og en økonomisk redegjørelse for neste års festival innen januar 2011. 
Formannskapet ønsker også å få orientering om budsjett og regnskaper for hele 
garantiperioden. 
 
 
Votering: 
Merethe Waldeans forslag ble forkastet med 9 mot 2 stemmer. 
Rådmannens innstilling pkt 1 med tillegg som framlagt i møtet ble vedtatt med 9 mot 2 
stemmer. 
Rådmannens innstilling pkt 2 ble enstemmig vedtatt. 
Morten Halvorsen og Nina Ødegaards forslag (tillegg til pkt 2 i rådmannens innstilling) ble 
enstemmig vedtatt. 
Rådmannens innstilling pkt 3 falt med 11 stemmer - dvs formannskapet innstiller overfor 
kommunestyret å ikke innvilge søknaden fra Notodden Blues Festival om ettergivelse av 
fordringer. 
Rådmannens innstilling pkt 4 ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. En evaluering av Notodden Blues Festival som festivalprodukt og regional drivkraft  
 (MMI 2005) 
2. Vedtekter for Stiftelsen Notodden Blues Festival 
 
Vedlegg: 
1. Søknad om kommunal garanti/ettergivelse av fordringer (Brev fra Stiftelsen Notodden 

Blues Festival 19.10.2010) 
2. Årsrapport for 2009 - Stiftelsen Notodden Blues festival 
3. Imagetest – Notodden (Aniara – markedsanalyser for næringslivet, 2010) 
 
 
Bakgrunn: 
Kulturdepartementet ga i 2007 Notodden Blues Festival (NBF) status som knutepunktfestival 
for blues i Norge. NBF har med dette fått tildelt det nasjonale ansvaret som ledende festival 
for bluesgenren. Notodden kommune og Telemark fylke har som vertsfylke og vertskommune 
påtatt seg å yte årlige tilskudd til festivalen. De offentlige tilskuddene utgjorde til sammen  
kr. 3,85 millioner i 2010. Dette fordeler seg med kr. 2,31 mill. i statstilskudd (60%),  
kr 0,77 mill. fra fylke (20%) og kr. 0,77 mill. fra kommunen (20%).  
 
Festivalen på sin side har forpliktet seg til å oppfylle de kriteriene som departementet legger 
til grunn for knutepunktfestivaler. 
 
Departementet la særlig vekt på følgende kriterium (St. meld. 10): 

• forankring til sted 
• festivalaktivitet hvert år 
• kunstnerisk ledende 
• koordinering og samarbeid 
• nasjonal og internasjonal orientering 
• nyskapende og utviklingsorientert 
• publikumsutvikling 
• god ressursutnytting 
• regional medvirkning 

 
I tilskuddsbrevet til NBF for 2010 skriver Kulturdepartementet: 
”Notodden Blues Festival må sikre at driften er økonomisk forsvarlig, herunder at likviditeten 
er god, og at det blir avsatt tilstrekkelige midler til fri egenkapital som sikkerhet mot 
uforutsette kostnads- og inntektssvingninger.” 
 
NBF har kommet i en vanskelig økonomisk situasjon etter at regnskapstallene har vist negativt 
resultat de siste årene og at egenkapitalen nå er tapt. NBF redegjør i søknadsbrev 19.10.2010 
for en løsning som innebærer at de tar opp et likviditetslån i sin bank på inntil  
kr. 3.000.000,- for å kunne starte planleggingen av og gjennomføre festival i 2011. Dette lånet 
forutsetter en garantist og at dette blir godkjent av Kulturdepartementet.  
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NBF skriver i søknadsbrev til kommunen at: ”Vi har (…) innledet dialog med departementet 
om denne løsningen og de uttaler at dersom Notodden kommune stiller som garantister, er det 
sannsynlig at departementet også samtykker. Dette må imidlertid legges frem for 
departementet.” 
 
NBF søker samtidig om at Notodden kommune ettergir krav om leie for bruk av kommunale 
arealer i sentrum i 2010, kr. 150.000,- og krav fra Notodden Brannvesen om dekning av 
kostnader for økt brannberedskap under festivalen i 2010,  kr. 90.000,-. 
 
Vurdering: 
Det er administrasjonens vurdering at dersom NBF ikke finner en løsning på 
likviditetsbehovet kan dette medføre at departementet trekker utnevnelsen som 
knutepunktfestival. Dette vil resultere i at hele eller store deler av statstøtten faller bort. Det 
økonomiske grunnlaget for videre drift av festivalen, slik vi kjenner den i dag, anses dermed 
som sterkt redusert eller helt borte. 
 
NBF har i sitt søknadsbrev av 19. oktober 2010 redegjort for sin økonomiske situasjon og 
planlagte tiltak for å rette opp økonomien. Festivalen må i de nærmeste 3 årene være i stand til 
å betjene et likviditetslån på inntil kr. 3. mill. I motsatt fall vil kommunen som garantist stå 
ansvarlig for likviditetslånet.  
 
I følge søknadsbrevet skal festivalen gjennomgå kostnader knyttet til: 
- arrangementsstruktur (som nå er for dyr) 
- infrastruktur 
- produksjonskostnader 
 
Endelig beslutning om ny festivalstruktur og arrangementsplan er ikke ferdigstilt, men 
administrasjonen har tiltro til at festivalen erkjenner ansvaret for den økonomiske situasjonen 
og tar nødvendige grep for å rette opp økonomien og at forpliktelsene som knutepunktfestival 
oppfylles. NBF ønsker å beholde intimiteten og identiteten som festivalen er kjent for. 
 
NBF er viktig både lokalt, regionalt, nasjonalt og internasjonalt. Som knutepunktfestival skal 
den være den ledende festivalen i Norge på formidling av blues. Festivalen, som har 
kommunens navn, er en av de mest kjente musikkfestivalene i landet (MMI 2005). Festivalen 
gir betydelige økonomiske ringvirkninger for lokalt næringsliv, foreninger, lag og 
organisasjoner (MMI 2005). 
 
Kommunal garanti anses å kunne gis i medhold av kommuneloven § 51 da NBF sin drift ikke 
er å anse som næringsvirksomhet, men har et kulturformål. 
 
NBF søker i sitt brev av 19.10.2010 også om at Notodden kommune ettergir krav om leie av 
kommunale arealer i sentrum, kr. 150.000,- og krav om dekning av kostnader for økt 
brannberedskap under festivalen, kr. 90.000,-. Når NBF sin økonomiske situasjon er så 
alvorlig og Notodden kommune stiller som garantist for et likviditetslån, synes det å være 
rimelig at kommunen strekker seg langt i forhold til inneværende års krav som påvirker den 
samme likviditeten.  
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Når det gjelder søknad om å ettergi krav om leie av kommunens arealer i sentrum, er det 
administrasjonens vurdering at formannskapets vedtak 08.10.2010 i sak 50/10 – 
”Retningslinjer for leie av kommunale arealer til uteservering” kan legges til grunn.  
Administrasjonen oppfattet at intensjonen med vedtaket om å sette leie av kommunal grunn til 
kr. 0,- var at uteservering og aktivitet har betydning for sentrumsattraktivitet. 
 
Ettergivelse av krav om dekning av kostnader for økt brannberedskap under festival vil 
imidlertid medføre presedens for andre som har behov for samme tjenester. 
 
Konklusjon: 
Notodden Blues Festival er i en akutt vanskelig økonomisk situasjon. Notodden kommune 
stiller som garantist for et likviditetslån på inntil kr. 3. mill. Garantien har en varighet på inntil 
3 år. Garantien reduseres i takt med nedbetaling av lånet. Kommunen forventer at de tiltak 
som festivalen planlegger for å rette opp økonomien blir gjennomført og har tiltro til at 
festivalen er i stand til å betjene likviditetslånet på 3 år.  
 
Notodden kommune ettergir krav om leie for bruk av kommunal arealer i sentrum i 2010,  
kr. 150.000,-. Dette dekkes inn med kr. 100.000,- av Seksjon for oppvekst v/barnevern 
(vakanser ut året) og med kr. 50.000 av Seksjon for kultur og stedsutvikling (innkjøpsstopp ut 
året). 
 
Notodden kommune ettergir ikke krav om dekning av kostnader for økt brannberedskap under 
festival da dette vil medføre presedens for andre som har behov for samme tjenester. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 94/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
13/10 Helse- og sosialutvalget 05.10.2010  
15/10 Helse- og sosialutvalget 02.11.2010  
94/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Geir Midtbø Arkivsaksnr:  10/1188 
 Arkivkode:  144 F30 &30 
 
 
FLYKTNINGPLAN FOR NOTODDEN KOMMUNE 2010-2014  
 
 
Helse- og sosialutvalgets innstilling til kommunestyret: 
 
Flyktningplan for Notodden kommune 2010 til 2014 vert godkjent. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Helse- og sosialutvalget i møte 05.10.2010: 
 
Påminnelse fra Nils Bjørnflaten (FrP): 
I og med rådmannens opprinnelige forslag til revidert budsjett for 2010 og forsering av inntak 
av flyktninger 2010, framlegger rådmann et notat som klargjør integrering av flyktninger i 
Notodden kommune og som legges ut på kommunens nettside, på lik linje ved blant annet 
Vinje kommune 
 
Saken utsettes. 
 
Påminnelse fra Nils Bjørnflaten følger saken. 

-------- 
 

Rådmannens innstilling til helse- og sosialutvalget: 
 
Flyktningplan for Notodden kommune 2010 til 2014 vert godkjent. 
 
 

Notodden kommune, 22.10.2010  
 

Magnus Mathisen 
rådmann 

Geir Midtbø 
seksjonsleder 

---------- 
 
 
Helse- og sosialutvalget i møte 02.11.2010: 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Flyktningplan for Notodden kommune 2010-2014. 
 
 
Vedlegg: 
1. Forslag til Flyktningplan for Notodden kommune 2010-2014. 
 
 
Bakgrunn for saken: 
Notodden kommune sin flyktningplan gjekk ut i 2004. NAV Notodden har hatt avsvar for å 
utarbeide ein ny plan og legge den fram til politisk handsaming.   
 
Saksopplysninger: 
Notodden kommune har sidan 1979 tatt imot 237 flyktninga frå UDI / IMDi. Det var pr. 
01.01.2009 registrert 682 personar med utanlandsbakgrunn i Notodden. Det er viktig å ha ein 
oppdatert plan på korleis kommunen skal arbeide med å busette nye flyktningar, og møte dei 
utfordringane som eit fleirkulturelt samfunn byr på. 
 
Flyktningplanen legg vekt på at det må arbeidast godt med språkopplæring for nye flyktningar 
dersom ein skal lykkast med integreringsarbeidet. Språket er nøkkelen til integrering, 
utdanning og arbeid. Men det må også leggast vekt på å bruke språkkunnskapane dagleg i 
sosiale samanhengar. Derfor er fysisk aktivitet og sosial nettveksbygging viktig i 
integreringsarbeidet med flyktningar. 
 
Det er laga ein plan som blant anna legg vekt på dette og som vil utfordre Notodden 
samfunnet på fleire områder for å lykkast.  
 
Planen har ambisjonar om at Notodden kommune skal bli nominert til IMDi sin busettingspris 
innan 5 år. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 95/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
53/10 Formannskapet 04.11.2010  
95/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Vigdis Bergestig Arkivsaksnr:  10/1089 
 Arkivkode:  064  
 
 
NOTODDEN KOMMUNES E-STRATEGI FOR PERIODEN 2011-2014  
 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 
 
• eStrategi for 2011–2014 vedtas. 
• Planen rulleres årlig, men vedtas av kommunestyret hvert 4. år. 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til formannskapet: 
 
• eStrategi for 2011–2014 vedtas. 
• Planen rulleres årlig, men vedtas av kommunestyret hvert 4. år. 
 
 

Notodden kommune, 12.10.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
----------- 

 
Formannskapet i møte 04.11.2010: 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Forslag til Notodden kommunes eStrategi for 2011–2014. 
 
 
Vedlegg: 
1. Notodden kommunes status i forhold til målene i KS eKommune 2012. 
 
 
Saksopplysninger: 
 
Rammebetingelser og nasjonale føringer:  
Det ligger tydelige føringer fra sentrale myndigheter om at IKT skal være et sentralt 
hjelpemiddel for å oppnå viktige mål for videreutvikling av kommune Norge.  Det forventes at 
IKT bl.a. skal bidra med: 

• Økt tjenestekvalitet  
• Deltakelse i informasjonssamfunnet for alle  
• Høyere produktivitet, frigjøring av ressurser og økt velferd  
• Bedre og mer tilgjengelige tjenester gjennom døgnåpen digital forvaltning  
• Ivaretakelse av personvernet  
• Økt digital samhandling mellom kommuner og andre forvaltningsnivåer og næringsliv  

 
Regionale føringer, mål og tiltak: 
Det utarbeides en felles eStrategi for Kongsbergregionen, som ventes ferdig i løpet av 2010. 
Den regionale eStrategien skal både være forankret mot de enkelte kommunenes eStrategi og 
Kongsbergregionens strategi og styringsdokument for 2012-2021. 
 
Notodden kommunes føringer, mål og tiltak: 
”Mål for utviklingen” angir den overordnede strategien for Notodden kommune. Under 
punktet ”Kommunen som samfunnsaktør” påpekes viktigheten av å være ”en effektiv, 
velfungerende kommune som kommuniserer godt med sine omgivelser”. Kommunens 
overordnede strategi i denne sammenheng er ”å la tiltak og tjenester være preget av 
tilgjengelighet, brukertilpasning og samordning.” 
 
Effektiv bruk av IKT i Notodden kommune skal bidra til at virksomhetene utfører sitt arbeid 
best mulig, for å gi befolkningen gode kommunale tjenester. Internettportalen skal være 
publikums førstevalg i kontakt med kommunen. 
 
IKT som virkemiddel i det daglige arbeidet har berøringspunkter med alle fokusområdene i 
balansert målstyring. 
 
Alle punktene i Notodden kommunes eStrategi er bygget opp med ”Mål for planperioden” og 
”Tiltak i planperioden”. KS mal for eStategi, med grunnlag i eKommune 2012, er brukt i 
oppbyggingen av strategien..
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 96/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
37/10 Formannskapet 09.09.2010  
96/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Tom Hjorth Arkivsaksnr:  10/1064 
 Arkivkode:  F03 &00 
 
 
ENDRING AV RETNINGSLINJENE FOR BEVILLINGSPOLITIKKEN I 
NOTODDEN KOMMUNE   
PKT B1 OG B4 
 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 
 
1. I pkt. B 4, andre avsnitt i retningslinjene for bevillingspolitikken i Notodden kommune  

foretas det følgende endring av ordlyden: 
”Eksisterende skjenkesteder kan under festivalen gis utvidet bevilling til arealer i 
umiddelbar nærhet av egne lokaler dersom dette kan anses å være samarbeidende med 
bluesfestivalens virksomhet.” 
 

2. I pkt. B 1 i retningslinjene vedtas følgende tillegg: 
”Rådmannen har avgjørelsesmyndighet for søknader om salgs- og skjenkebevillinger i 
bevillingsperioden i forbindelse med overdragelse av salgs- og skjenkesteder som har 
bevilling. Myndigheten gjelder tilsvarende for endring av bevillingshaver, eller endring 
av styrer og stedfortreder for en bevilling.” 
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Tidligere innstillinger/behandlinger: 
 
 
Rådmannens innstilling til formannskapet: 
 
1. I pkt. B 4, andre avsnitt i retningslinjene for bevillingspolitikken i Notodden kommune  

foretas det følgende endring av ordlyden: 
”Eksisterende skjenkesteder kan under festivalen gis utvidet bevilling til arealer i 
umiddelbar nærhet av egne lokaler dersom dette kan anses å være samarbeidende med 
bluesfestivalens virksomhet.” 
Endringen sendes ut til høring i restaurantbransjen før endelig vedtak. 
 

2. I pkt. B 1 i retningslinjene vedtas følgende tillegg: 
”Rådmannen har avgjørelsesmyndighet for søknader om salgs- og skjenkebevillinger i 
bevillingsperioden i forbindelse med overdragelse av salgs- og skjenkesteder som har 
bevilling. Myndigheten gjelder tilsvarende for endring av bevillingshaver, eller endring 
av styrer og stedfortreder for en bevilling.” 

 
 

Notodden kommune, 31.08.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
--------- 

 
Formannskapet i møte 09.09.2010: 
 
Tonje Brokke stilte spørsmål ved sin habilitet. 
Tonje Brokke ble enstemmig erklært habil for behandling av saken. 

-------- 
Behandling: 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling pkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
Rådmannens innstilling pkt 2 ble vedtatt med 9 mot 2 stemmer. 
 



Saksnr. 96/10 

Side 29 av 46 

Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Gjeldende retningslinjer for bevillingspolitikken i Notodden kommune vedtatt av 

kommunestyret 23.5.02 med senere endringer av 1.4.04 og 16.10.08. 
 
 
Sammendrag:  
Rådmannen legger fram et forslag til foreløpig endring av retningslinjene for 
bevillingspolitikken. 
 
 
Bakgrunn for saken: 
I forbindelse med formannskapets behandling av skjenkebevillingene for inneværende 
bevillingsperiode ble det samtidig vedtatt at rådmannen skal foreta en gjennomgang av 
retningslinjene for bevillingspolitikken i løpet av bevillingsperioden. Egen sak vil bli fremmet 
i 1. halvår 2011. 
 
Siden det imidlertid har vært sterkt fokus på økonomien i Notodden Bluesfestival etter nok et 
underskudd ved årets festival, legger rådmannen fram et forslag til endring av retningslinjene 
for skjenking under festivalen. 
 
I tillegg legger rådmannen fram et forslag om delegasjon av fullmakt til å avgjøre søknader 
om salgs- og skjenkebevilling i løpet av bevillingsperioden som gjelder overdragelse av 
eksisterende skjenke- og salgssteder til nye drivere. 
 
 
Saksopplysninger: 
Rådmannen vil i løpet av 1. halvår 2011 legge fram et revidert utkast til retningslinjer for 
bevillingspolitikken i Notodden kommune. Det legges imidlertid allerede nå fram forslag til en 
justering på to områder: 

1) Endring av retningslinjene for skjenking under bluesfestivalen. 
2) Rådmannen gis fullmakt til å behandle søknader om skjenke- og salgsbevilling ved 

overdragelse av salgs-/skjenkesteder for steder hvor formannskapet har innvilget 
bevilling i en bevillingsperiode. 

 
Ad 1) 
Med bakgrunn i Notodden Bluesfestivals dårlige økonomi etter nok et år med underskudd, har 
det vært avholdt et møte med representanter for NBF i forhold til bl.a.  regelverket for 
skjenking under festivalen. Fra festivalens side er det tatt opp at mange skjenkesteder får 
utvidet sitt skjenkeareal, men har egne arrangement som konkurrerer med festivalens 
arrangement. Dette er selvsagt uheldig for festivalens økonomi, og undergraver dens eksistens. 
 
Ad 2) 
I løpet av en bevillingsperiode skjer det gjerne flere overdragelser av skjenkesteder, og av og 
til også av forretninger som har salgsbevilling for alkohol. I h.t. pkt. B 1 i gjeldende 
retningslinjer må formannskapet behandle alle disse sakene.  
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Vurdering: 
 
Ad 1) 
Pkt. B 4 i retningslinjene sier følgende om tildeling av skjenkebevillinger under 
bluesfestivalen: 
 
”Under bluesfestivalen kan det gis leilighetsvis skjenkebevilling til arrangementer i regi av 
Notodden Bluesfestival. I tillegg kan det gis skjenkebevilling til lag og organisasjoner som 
driver serveringsvirksomhet som kan anses å være samarbeidende med bluesfestivalens 
virksomhet. 
Eksisterende skjenkesteder kan gis utvidet bevilling til arealer i umiddelbar nærhet av egne 
lokaler. Som ”arealer i umiddelbar nærhet” anses kun utearealer i direkte tilknytning til 
skjenkestedet og nabolokaler til eksisterende skjenkeareal. 
Søknader om skjenking av alkohol må være kommunen i hende innen 01.05.” 
 
Rådmannen er enig med NBF i at det er svært uheldig når skjenkestedene har sine egne 
arrangement som konkurrerer med festivalens arrangement. Det foreslås derfor følgende 
innskjerping av reglene i pkt. B 4, 2. avsnitt: 
 
”Eksisterende skjenkesteder kan under festivalen gis utvidet bevilling til arealer i umiddelbar 
nærhet av egne lokaler dersom dette kan anses å være samarbeidende med bluesfestivalens 
virksomhet.” 
 
Denne endrede bestemmelsen vil innebære at skjenkestedene bare vil kunne få utvidet sitt 
skjenkeareal dersom de har et samarbeid med festivalen, og i så fall kun på de dagene under 
festivalen dette samarbeidet gjelder. 
 
Det kan imidlertid være hensiktsmessig at endringen forelegges restaurantbransjen til uttalelse 
før den endelig vedtas. 
 
 
Ad 2) 
For å få en raskere og mer hensiktsmessig saksbehandling av søknader om salgs- eller 
skjenkebevilling i forbindelse med overtakelse av skjenke- og salgssteder som har bevilling 
for en bevillingsperiode, bør avgjørelsesmyndigheten delegeres til rådmannen. Søknadene vil 
selvsagt på vanlig måte bli behandlet og vurdert i h.t. alkohollovens regelverk og kommunens 
retningslinjer. Det forekommer nesten aldri at disse søknadene blir avslått ved behandlingen i 
formannskapet. Dersom rådmannen ser det som ønskelig, vil likevel enkeltsaker som vil kunne 
bli ansett som noe spesielle, blir forelagt formannskapet til behandling.  
 
Med bakgrunn i dette foreslås følgende tillegg til pkt. B 1 i retningslinjene: 
 
”Rådmannen har avgjørelsesmyndighet for søknader om salgs- og skjenkebevillinger i 
bevillingsperioden i forbindelse med overdragelse av salgs- og skjenkesteder som har 
bevilling. Myndigheten gjelder tilsvarende for endring av bevillingshaver, eller endring av 
styrer og stedfortreder for en bevilling.” 
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Tilleggsopplysning til kommunestyrets behandling: 
 
 
Under høringsrunden med restaurantbransjen er det mottatt bare èn uttalelse om endring av 
pkt. B 4, andre avsnitt. Det er fra Pub1 som driver Chartwell, og som uttaler følgende: 
 
”Vi ser positivt på endringsforslaget som her fremlegges, såfremt at alle ute-/serveringssteder 
på lik linje får tilbud om å delta i Bluesen. 
Vi ønsker jo alle at Bluesen vil fortsatt leve videre, til tross for underskuddet i år. 
Alle må jo være villige til å inngå samarbeid slik at dette flotte tiltaket vil fortsette, hvorav 
dette også er et kjempetilskudd for Notoddens uteliv.” 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 97/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
97/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Tom Hjorth Arkivsaksnr:  10/1136 
 Arkivkode:  010 &13 
 
 
HØRING - FORSLAG TIL ENDRINGER I KOMMUNELOVEN  
 
 
Rådmannens innstilling til kommunestyret: 
 
Notodden kommunestyre slutter seg til forslaget om å lovfeste at det enkelte kommunestyre og 
fylkesting i hver valgperiode skal vedta nytt delegasjonsreglement for sin 
kommune/fylkeskommune. Fristen bør imidlertid ikke settes til 1. juli etter valgåret, men 
endres slik at reglementet skal gjennomgås i løpet av valgperioden. Det avtroppende 
kommunestyret anses mer kompetent til å vurdere delegasjonsreglementet enn det nye 
kommunestyret. 
 
Det er ingen merknader til forslaget om å lovfeste en alternativ regel om danning av 
kommuneråd i kommuner med parlamentarisk styringsform.  
  
Notodden kommunestyre avviser forslaget om innføring av kvalifisert flertall for å endre tallet 
på kommunestyre/fylkestingsrepresentanter i en kommune/fylkeskommune, og forslaget om å 
lovfeste at det som hovedregel skal være politisk innstilling i saker som folkevalgte organ 
behandler.  
 
 

Notodden kommune, 09.11.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
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Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Høringsnotat fra Kommunal- og Regionaldepartementet av 6.9.10 – Høyring - forslag til 

endringar i kommunelova. 
2. Høringsuttalelse fra KS Buskerud. 
3. Høringsuttalelse fra rådmannsutvalget i KS. 
 
 
Saksopplysninger: 
I høringsnotat av 6.9.10 fra Kommunal- og regionaldepartementet (KRD) legges det fram 
forslag om endringer i kommuneloven. Forslagene går ut på følgende: 
 
1) Lovfesting av krav om at det er nødvendig med kvalifisert flertall for å endre tallet på    
    kommunestyre-/fylkestingrepresentanter i en kommune/fylkeskommune. 
2) Lovfesting av krav om at kommunestyret/fylkestinget innen 1. juli året etter at  
    kommunestyret/fylkestinget ble konstituert skal vedta nytt delegasjonsreglement. 
3) Lovfesting av at det som hovedregel skal være politisk innstilling i saker som folkevalgte  
    organ behandler, men at kommunestyret/fylkestinget kan gjøre unntak fra hovedregelen. 
4) Lovfesting av en alternativ regel om danning av kommuneråd i kommuner med  
    parlamentarisk styringsform, ved at ordføreren, når den parlamentariske situasjonen tilsier  
    det, på vegne av kommunestyret har plikt til å gi en kommunerådslederkandidat i oppdrag  
    å danne nytt kommuneråd (utpeking).   
 
Høringsfristen er satt til 6.desember 2010.  
 
 
Vurdering: 
Ad 1) 
Forslaget om å lovfeste at det skal være kvalifisert flertall (2/3) i stedet for vanlig flertall for å 
endre tallet på kommunestyrerepresentanter, vil gjøre det mer krevende for en kommune å 
foreta endringer. Begrunnelsen for forslaget er muligens velment i den forstand at 
departementet ikke ønsker en fortsatt nedgang i antall kommunestyrerepresentanter. Ved 
valget i 2007 ble det valgt 10.948 kommunestyrerepresentanter mot 11.138 i 2003. Noe av 
nedgangen skyldes at tallet på kommuner ble redusert med 3 pga. kommunesammenslåinger. 
39 kommuner reduserte tallet på kommunestyrerepresentanter, mens 13 kommuner økte tallet. 
Det er viktig at det er det enkelte kommunestyre som selv bestemmer antall representanter. 
Det å endre fra vanlig flertall til kvalifisert flertall kan føre til en sementering av dagens antall. 
For å ha størst mulig lokalt handlingsrom i forhold til dette spørsmålet, bør det derfor fortsatt 
være som i dag, det vil si at det er nok med vanlig flertall.  
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Ad 2) 
Forslaget om å lovfeste at kommunestyret innen 1. juli i året etter valget skal vedta nytt 
delegasjonsreglement, er fremmet med bakgrunn i de vurderinger som kom fram i 
lokaldemokratimeldingen, St.meld.nr. 33 (2007-2008). Det grunnleggende hensynet bak 
forslaget er å gjøre kommunestyret bevisst på forholdet til administrasjonen, og hvilke saker 
som skal, eller bør behandles av kommunestyret, eller et annet politisk organ. 
Delegasjonsreglementet må vurderes med et friskt blikk, som det heter i 
lokaldemokratimeldinga. Lovutkastet legger ikke opp til en regulering av selve prosessen. Det 
gir heller ikke pålegg til kommunestyrene om å vedta et ”nytt” delegasjonsreglement i den 
forstand at en må gjøre endringer i det gamle. Dersom en ønsker å videreføre det gamle 
reglementet uendret, er det anledning til dette. Forslaget vil bidra til en bevisstgjøring og 
viktig debatt om hvilke saker som ønskes politisk behandlet og hvilke saker som med fordel 
kan delegeres til administrasjonen.  
 
På den annen side er rådmannen ikke enig med departementet i fristen som er foreslått, 1. juli i 
året etter konstituering av nytt kommunestyre. Det er gjerne etter en viss ”fartstid” i politikken 
at man får erfart hvordan gjeldende delegasjonsreglement fungerer i praksis. Det vil derfor 
være bedre at det er det avtroppende kommunestyret som går gjennom 
delegasjonsreglementet, og vurderer behovet for endringer. Et nyvalgt kommunestyre med 
mange nye politikere vil sannsynligvis lettere bare godta et eksisterende 
delegasjonsreglement, og ikke så lett se behovet for endringer som det avtroppende 
kommunestyret vil kunne gjøre. 
 
  
Ad 3) 
Det foreslås å lovfeste at det som hovedregel skal være politisk innstilling i saker som 
folkevalgte organ behandler, men at kommunestyret kan gjøre unntak fra hovedregelen.  
Kommuneloven har ingen generell regel om innstillingsrett eller -plikt, verken for rådmannen, 
ordføreren eller noe politisk organ. Kommuneloven har imidlertid regler om formannskapets 
plikt til å gi innstilling til kommunestyret til årsbudsjett (§ 45 nr. 2), til økonomiplan  
(§ 44 nr. 6) og til årsregnskap (§ 48 nr. 3).  
 
Siden det er få regler som eksplisitt gir noe organ innstillingsrett, har kommunestyret selv et 
stort handlingsrom når det gjelder å bestemme hvem som skal innstille i saker.  
 
Rådmannen er ikke enig i forslaget om at alle saker som skal behandles i folkevalgte organer, 
skal ha en politisk innstilling. Det er ønskelig å beholde dagens ordning med at 
kommunestyret selv avgjør hvem som skal innstille i saker til vedtak i kommunestyret eller 
andre folkevalgte organer.  En er enig i intensjonene som ligger bak forslaget om å styrke det 
politiske handlingsrommet til kommunestyret/fylkestinget. Det finns imidlertid mange andre 
modeller for folkevalgt involvering underveis i utviklingen av saker forut for 
beslutningsprosessen, og disse burde utprøves i enda større grad.  
 
Forslaget om å lovfeste politisk innstilling i alle saker griper sterkt inn i lokaldemokratiet, og 
kan også skape forhold som hører hjemme i en parlamentarisk modell og ikke i en 
formannskapsmodell. I formannskapsmodellen er ordførerens rolle å være ansvarlig for å sette 
opp sakslista og å lede møtene. Ordføreren trenger ikke å ha et fast flertall bak seg, siden det 
ikke er noe krav om noe bindende samarbeid mellom det flertallet som velger ordføreren. 
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Ved å gi ordføreren innstillingsplikt i alle saker endres ordførerens posisjon i forhold til resten 
av kommunestyret i favør av å få langt større makt enn de øvrige medlemmene, både formelt 
og reelt. Plikten vil både være arbeidskrevende og stille krav til ordførerens kompetanse. 
Rådmannen kan ikke se at dette er den beste anvendelsen av ordførerens kapasitet. 
 
Ved obligatorisk politisk innstillingsplikt må ordføreren dessuten vise sitt politiske standpunkt 
tidlig i den politiske prosessen, og dermed også låse standpunktene for tidlig. Dette kan hindre 
gode politiske prosesser der alle syn kommer åpent fram og alle partier deltar i en reell 
prosess. Rådmannens forslag til innstilling vil det være mer ukomplisert for alle partier å ta 
utgangspunkt i. Kommunestyret og andre politiske organer kan dermed arbeide seg fram til et 
vedtak, som ofte er endret fra den opprinnelige innstillingen. Lovforslaget vil kunne føre til at 
mange politiske prosesser vil skje i lukkede rom for å unngå at ordføreren skal bli ”stemt ned” 
med det prestisjetapet dette medfører.  
 
For kommunesektorens omdømme og legitimitet er det viktig at saker er faglig og objektivt 
godt utredet.  Rådmannens plikt til å påse at sakene som legges fram for folkevalgte organer er 
forsvarlig utredet, skal opprettholdes, uansett hvem som innstiller i saken. Det kan likevel 
oppstå en fare for at rådmannens ansvar blir utydelig i en modell med politisk innstilling i alle 
saker, og det vil lett kunne utvikle seg gråsoner mellom de folkevalgtes og administrasjonens 
ansvar og roller.  
 
 
Ad 4) 
Det siste forslaget handler om å lovfeste en alternativ regel om danning av kommuneråd i 
kommuner med parlamentarisk styringsform, ved at ordføreren, når den parlamentariske 
situasjonen tilsier det, på vegne av kommunestyret har plikt til å gi en 
kommunerådslederkandidat i oppdrag å danne nytt kommuneråd (utpeking). Forslaget 
fremmes etter mange års forsøk i Oslo kommune. Evalueringene av forsøket er positive, og 
lovendringen fremmes etter ønske fra Oslo som er den kommunen i landet med lengst erfaring 
med parlamentarisk modell. I et parlamentarisk system er det viktig med en klargjøring av 
hvem som har ansvar for prosessene knyttet til endring av kommuneråd. Dette forslaget 
ivaretar en alternativ måte å gjøre dette på.  
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 98/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
98/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Tom Hjorth Arkivsaksnr:  10/1363 
 Arkivkode:  033 C83 &21 
 
 
ENDRING AV ANTALL REPRESENTANTER I KOMMUNESTYRET 
FOR VALGPERIODEN FRA 2011  
 
 
Rådmannens innstilling til kommunestyret: 
 
1. Medlemstallet i Notodden kommunestyre endres til 27 representanter med virkning fra 

valgperioden 2011–2015. 
2. Antall representanter i formannskap og øvrige utvalg fastsettes av kommunestyret i egen 

sak i forbindelse med gjennomgang av delegasjonsreglementet for Notodden kommune. 
 
 

Notodden kommune, 9.11.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
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Bakgrunn for saken: 
I forbindelse med formannskapets behandling av sak 44/10 – Revisjon av 
delegasjonsreglementet mv. - kom det fram signaler om at det også bør foretas en vurdering av 
antall kommunestyremedlemmer. I møte den 13.10.10 i arbeidsutvalget som går gjennom og 
reviderer delegasjonsreglementet, ble det konkludert med at rådmannen skulle legge fram en 
sak til kommunestyret den 18.11.10 vedr. antall medlemmer i kommunestyret for neste 
valgperiode. 
 
 
Saksopplysninger: 
Kommunelovens § 7 nr. 2, 1.ledd og nr. 3 har følgende bestemmelser om kommunestyrets 
medlemstall: 
 
”§ 7. Kommunestyrets og fylkestingets sammensetning. 
 
2. Kommunestyrets medlemstall skal være et ulike tall, som fastsettes slik for kommuner med: 
a. ikke over 5 000 innbyggere, minst 11 
b. over 5 000, men ikke over 10 000 innbyggere, minst 19 
c. over 10 000, men ikke over 50 000 innbyggere, minst 27 
d. over 50 000, men ikke over 100 000 innbyggere, minst 35 
e. over 100 000 innbyggere, minst 43. 
 
3. Endring av medlemstallet vedtas av kommunestyret eller fylkestinget selv senest  
31. desember i nest siste år av valgperioden, med virkning for kommende valgperiode.” 
 
 
Når det gjelder antall representanter i formannskapet og øvrige utvalg, sier loven at 
formannskapet skal ha minimum 5 medlemmer, jfr. § 8 nr. 1, mens de fleste øvrige utvalg skal 
ha minimum 3 medlemmer, jfr. § 10 nr. 1. Det er imidlertid ikke fastsatt noen frist i loven for 
endring av antall medlemmer i utvalgene. 
 
 
Vurdering: 
I bystyresak 80/94 den 17.11.94 ble kommunestyrets medlemstall fastsatt til 41 representanter 
med virkning fra og med valgperioden fra 1995. Det er også dette medlemstallet som er 
fastsatt i gjeldende delegasjonsreglement pkt. 4.1. 
 
Notodden kommune har 12.390 innbyggere pr. 1. januar 2010, og skal således ha minst  
27 medlemmer i kommunestyret.  
 
En evt. endring i antall medlemmer i kommunestyret må vedtas før 31.12.10 dersom det skal 
få virkning for neste valgperiode. En evt. endring av medlemstallet i utvalgene, kan tas opp i 
forbindelse med den gjennomgangen av delegasjonsreglementet som skal gjennomføres. 
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Rådmannen mener at en reduksjon av antall kommunestyremedlemmer vil kunne vitalisere 
kommunestyret slik at det kan fungere på en bedre måte som et overordnet organ som setter 
overordnede mål, trekker opp retningslinjer og etterprøver virkningen av de vedtak som er 
fattet. Rådmannen vil derfor foreslå at medlemstallet i kommunestyret reduseres til lovens 
minimum fra og med neste valgperiode, dvs. 27. I tillegg bør det i forbindelse med arbeidet 
med delegasjonsreglementet foretas en reduksjon av antall medlemmer i utvalgene. 
 
Etter delegasjonsreglementet skal medlemmene i de politiske utvalgene være medlemmer eller 
varamedlemmer av kommunestyret. En reduksjon i antall kommunestyremedlemmer, vil 
således kunne føre til noen praktiske problemer med å få fylt opp disse utvalgene dersom man 
ikke også reduserer antallet medlemmer i formannskapet og de øvrige utvalgene. 
 
Det kan imidlertid påpekes at en reduksjon i antall kommunestyremedlemmer kan føre til en 
endring i sammensetningen av partier som i dag er representert i kommunestyret. Dette er det 
imidlertid vanskelig å forutse utfallet av da dette styres av valgoppgjøret, og de lokale 
politiske forholdene. Det kan likevel nevnes at Bamble kommune har 27 medlemmer i 
kommunestyret, og disse representerer 7 forskjellige partier. 
 
Bamble kommune har ca. 14.000 innbyggere. Kongsberg som har ca. 24.000 innbyggere, har 
35 medlemmer i kommunestyret. 
 
Økonomisk vil en reduksjon i antall kommunestyremedlemmer og medlemmer av andre utvalg 
medføre en nedgang i kostnader til godtgjørelser m.v. til politikere. Nærmere tallfesting er det 
vanskelig å si noe nærmere om da det ikke har vært tid til å se på dette. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 99/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
99/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Tom Hjorth Arkivsaksnr:  10/548 
 Arkivkode:  014  
 
 
KOMMUNESTYRE- OG FYLKESTINGSVALGET 2011 - 
FASTSETTELSE AV VALGDAGER  
 
 
Rådmannens innstilling til kommunestyret: 
 
Ved kommunestyre- og fylkestingvalget 2011 avholder Notodden kommune valg  
søndag 11. og mandag 12. september 2011. 
Valgstyret fastsetter hvor stemmegivningen skal foregå, og fastsetter tiden for 
stemmegivningen på de respektive stemmesteder. 
 
 

Notodden kommune, 9.11.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
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Sammendrag:  
Kommunestyret kan vedta at det på ett eller flere steder i kommunen skal holdes valg også på 
søndag for den offisielle valgdagen som i 2011 er fastsatt til mandag 12. september. 
 
 
Saksopplysninger: 
Valgdagen for kommunestyre- og fylkestingvalget 2011 er i statsråd fastsatt til  
mandag 12. september 2011. Hvert kommunestyre kan fastsette at det i vedkommende 
kommune skal holdes valg også søndag 11. september 2011. 
 
Etter valgloven § 9-2 må vedtak om fastsettelse av valgdager nå treffes senest samtidig med 
budsjettet for det året valget skal holdes. 
 
Det å ha åpne stemmelokaler også på søndag innebærer ekstra kostnader som i det alt 
vesentlige refererer seg til godtgjøringer til stemmestyrene og bevertning. Dette må veies opp 
mot at åpne lokaler på søndag vil kunne innebære en større valgdeltakelse slik at flest mulig 
skal få muligheten til å avgi sin stemme. 
 
Notodden kommune har praktisert to-dagers valg i de største kretsene i flere år, men en-dags 
valg i de minste kretsene. Det vises for øvrig til særskilt sak når det gjelder antall 
stemmekretser. 
 
Det anbefales at tidligere ordning med to-dagers valg opprettholdes i de største kretsene. 
Dersom det ikke blir vedtatt nedleggelse av noen av de minste stemmekretsene, bør det anses 
tilstrekkelig med en-dags valg i disse. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 100/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
100/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Tom Hjorth Arkivsaksnr:  10/1366 
 Arkivkode:  010  
 
 
OPPNEVNELSE AV VALGSTYRE  
 
 
Rådmannens innstilling til kommunestyret: 
 
1. Kommunestyret oppnevner medlemmene i formannskapet til valgstyre for Notodden 

kommune. Formannskapets varamedlemmer oppnevnes som varamedlemmer til valgstyret. 
 
2. Som leder og nestleder oppnevnes ……. 
 
3. Valgstyret gis myndighet til å oppnevne stemmestyrer i de forskjellige stemmekretsene. 
 
 

Notodden kommune, 9.11.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
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Saksopplysninger: 
Valgloven § 4-1 sier at kommunestyret selv skal oppnevne et valgstyre. Oppnevnelsen skal 
skje i henhold til kommunelovens regler om valg av faste utvalg.  
Et fast utvalg skal ha minimum tre medlemmer. Ved valget gjelder valgbarhetsreglene i  
kl. § 14, samt de særskilte reglene om valg i §§ 36-38. Det innebærer også at kravet til 
kjønnsmessig representasjon må ivaretas. 
 
Valget foretas som forholdstallsvalg hvis ett medlem av kommunestyret krever det. 
Kommunestyret må også selv velge leder og nestleder av valgstyret. 
 
Ved valget i 2009 kan det opplyses at følgende personer var oppnevnt som medlemmer og 
varamedlemmer av valgstyret: 
 
Medlemmer:     Varamedlemmer: 
Lise Wiik (AP) -  leder   Ken Roger Wølner (AP) 
Håvard Bakka (AP)    Else Solberg Aasen (AP) 
Nina Ødegaard (AP)    Wenche Tøftvang (AP 
Morten Halvorsen (SOL)   Asgeir Drugli (SOL) 
Helene Brekke (SOL)    Kjerstin Bøland (SOL) 
Inger Lise Olsen (SOL) – nestleder  Reidar Solberg (SOL) 
Torgeir Fossli (V)    Jørund Krosshus (V) 
Svein Sem (SP)    Arvid Løver (SP) 
Knut Duesund (KrF)    Hanne Thürmer (KrF) 
Nils Bjørnflaten (FrP)    Anne Grethe Arud (FrP) 
Marit Slåtta (FrP)    Gunnar Landvik (H) 
 
Enkelte kommuner oppnevner formannskapet som valgstyre. Dette kan være hensiktsmessig i 
forhold til interesse og engasjement, valgforståelse, politisk og kjønnsmessig sammensetning, 
samt praktisk avvikling av møter. Rådmannen vil derfor anbefale denne løsningen også i vår 
kommune. 

Oppnevnelse av stemmestyrer 
Dersom stemmegivningen foregår på flere steder i kommunen, skal et stemmestyre med minst 
tre medlemmer administrere stemmegivningen på hvert sted. Kommunestyret kan delegere 
oppnevningen av stemmestyrer til valgstyret, jfr. valgloven § 4-2. 
 
 
Vurdering: 
Kommunestyret må selv foreta en oppnevning av valgstyre med varamedlemmer i henhold til 
kommunelovens regler om valg. Dette kan således ikke delegeres. I tillegg må kommunestyret 
selv oppnevne leder og nestleder.  
 
Når det gjelder oppnevnelse av stemmestyrer, kan dette delegeres til valgstyret. Det anbefales 
derfor at valgstyret som ved tidligere valg, gis fullmakt til å oppnevne stemmestyrer. 
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NOTODDEN KOMMUNE 
 
SAKSPAPIRER  
KOMMUNESTYRET 
 
 Saksnr.: 101/10 
 
Saksnummer Utvalg Møtedato 
101/10 Kommunestyret 18.11.2010  
___________________________________________________________________________ 
Saksbehandler:  Tom Hjorth Arkivsaksnr:  10/1367 
 Arkivkode:  010  
 
 
FASTSETTELSE AV STEMMEKRETSER I NOTODDEN  
 
 
Rådmannens innstilling til kommunestyret: 
 
Ved kommunestyre- og fylkestingvalget 2011 skal det være følgende stemmekretser i 
Notodden kommune: 
 

1. Notodden 
2. Nordbygda 
3. Rygi 
4. Yli 
5. Lisleherad 
6. Gransherad 
 

Strand, Tinnegrend, Mork, Tinnoset og Bolkesjø stemmekretser nedlegges som selvstendige 
kretser. Valgstyrets leder gis i samarbeid med administrasjonen fullmakt til å fastsette nye 
grenser for de gjenværende 6 stemmekretsene hvori de nedlagte kretsene innbefattes. 
 
 

Notodden kommune, 9.11.2010 
 

Magnus Mathisen 
rådmann 
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Saksutredning: 
 
 
Utlagt i saken: 
1. Høringsbrev til stemmekretsene vedr. evt. reduksjon av stemmekretser. 
2. Uttalelser fra de respektive stemmekretser. 
 
 
Bakgrunn for saken: 
Ved stortingsvalget i 2009 ble det fra flere av valgstyrets medlemmer gitt uttrykk for at en til 
neste valg måtte vurdere en reduksjon i antall stemmekretser i kommunen. Pr. i dag er det 
totalt 11 stemmekretser, og dette synes å være mange i forhold til andre kommuner når en ser 
på antall stemmeberettigede i flere av kretsene. 
 
 
Saksopplysninger: 
Kommunestyret, eller valgstyret etter delegasjon, avgjør hvor mange stemmekretser 
kommunen skal deles inn i. Dette må vedtas senest i løpet av mars måned i valgåret da 
folkeregistermyndigheten senest innen 31. mars i valgåret skal ha melding om evt. endringer i 
kretsinndelingen. 
 
Av hensyn til en praktisk gjennomføring av evt. endringer av kretsgrenser og manntallsføring 
vil det være hensiktsmessig at det fattes et vedtak om endring i stemmekretsene allerede nå. 
 
Tidligere i høst har administrasjonen gjennomført en høringsrunde i alle stemmekretsene hvor 
det ble bedt om tilbakemelding på følgende spørsmål: 
 

1. Tilfredsstiller valglokalet lovens krav til tilgjengelighet og fysisk tilrettelegging for 
personer med nedsatt funksjonsevne? 

2. Hvor stor betydning vil det ha for stemmekretsen å opprettholde den som stemmekrets? 
3. Har dere noen formening om hvorvidt en nedleggelse av stemmekretsen vil få 

konsekvenser for valgdeltakelsen? 
4. Bør deres stemmekrets nedlegges eller opprettholdes? 

 
De fleste kretsene gir uttrykk for at de ønsker å bli opprettholdt. Det er bare Tinnoset krets 
som har meddelt at stemmekretsen bør nedlegges. Velforeningen på Tinnoset er nedlagt, 
valglokalet er ikke tilfredsstillende, og det er dessuten leid ut til annen bruk.  
 
Det er for øvrig mottatt følgende tilbakemeldinger på spørsmålene: 
 
Ad spørsmål 1: 
Når det gjelder tilgjengelighet, svarer de fleste stemmekretsene at lovens krav er oppfylt. I 
Tinnegrend krets vil Velforeningen sette opp en rullestolrampe slik at personer med nedsatt 
funksjonsevne kan komme inn i lokalet. Det er toaletter i kjelleren, og disse er således 
utilgjengelig for personer med nedsatt funksjonsevne. 
 
Gransherad krets mener at valglokalet ikke tilfredsstiller lovens krav til tilgjengelighet. 
Valglokalet kan i stedet flyttes fra Grandisgard til Gransherad skole som tilfredsstiller 
kravene. 
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Ad spørsmål 2 og 3: 
Tilhørighet og tilgjengelighet, særlig blant de eldre i stemmekretsen, tillegges stor vekt av alle 
kretsene. Det påpekes fra flere av kretsene at lengre avstand til stemmelokalet vil virke inn på 
valgdeltakelsen. 
 
 
Vurdering: 
Ved de siste valgene har det vært følgende fordeling av antall stemmeberettigede og avgitte 
stemmer i de respektive kretser: 
 

Stemmekret
s 

Manntal
l 2005 
 

Kryss i 
manntalle

t 

Del- 
takels
e 
i % 

Manntal
l 2007 

Kryss i 
manntalle

t 

Del- 
takels
e 
i % 

Manntal
l 2009 

Kryss i 
manntalle

t 

Del- 
takels
e 
i % 

Notodden 5.694 3501 61,5 5775 3113 53,9 5653 3132 55,4 
Nordbygda 754 534 70,8 740 443 59,9 728 500 68,7 
Rygi 1.139 722 63,4 1143 619 54,2 1084 659 60,8 
Yli 707 506 71,6 687 383 55,8 721 487 67,6 
Strand 146 116 79,4 139 84 60,4 159 106 66,7 
Tinnegrend 157 101 64,3 148 89 60,1 126 78 61,9 
Mork 90 61 67,8 91 49 53,9 86 54 62,8 
Lisleherad 265 182 68,7 262 163 62,2 265 168 63,4 
Tinnoset 180 109 60,6 172 96 55,8 174 94 54,0 
Gransherad 339 224 66,1 344 182 52,9 333 212 63,7 
Bolkesjø 162 90 55,6 155 82 52,9 142 82 57,8 
Sum 9.633  6.146 63,8 9.656 5.303 54,9 9.471 5.572 58,8 

 
Som det framgår av oversikten, har flere av kretsene relativt få stemmeberettigede. Det kan 
imidlertid ikke ses at valgdeltakelsen i disse er særlig høyere enn deltakelsen i de større 
kretsene.  
 
Det er ikke tatt hensyn til ”fremmede stemmer” (stemmegivninger fra velgere som har avgitt 
sin stemme i annen stemmekrets enn den de er manntallsført i) i oversikten ovenfor. Nedenfor 
følger til orientering en oversikt over disse stemmegivningene. 
 

Stemmekret
s 

Fremmed 
stemmer 
 2005 
 

Fremmed 
stemmer 
 2007 

 

Fremmed 
stemmer 
 2009 

 
Notodden 33 17 29 
Nordbygda 2 3 2 
Rygi 3 3 18 
Yli 4 3 5 
Strand 0 0 0 
Tinnegrend 3 0 3 
Mork 0 0 0 
Lisleherad 8 6 7 
Tinnoset 3 0 2 
Gransherad 20 21 28 
Bolkesjø 0 1 0 
Sum 76 54 94 
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Ut i fra oppmøtet ved de siste valgene, kan det være berettiget å stille spørsmålstegn ved hvor 
stor betydning det har for demokratiet å opprettholde alle de småkretsene vi har i dag. De aller 
fleste stemmeberettigede i småkretsene som ønsker å avgi stemme i ”sin” krets, bor som regel 
slik til at de fleste uansett må bruke bil for å komme seg til valglokalet. Det er ikke så store 
avstander til de litt større stemmekretsene at det bør være mulig å avgi sin stemme i nærmeste 
større stemmekrets. Ved å ha søndagsåpent i alle de største kretsene, vil det dessuten være 
store muligheter for å få avgitt sin stemme selv om avstanden kan være litt større enn tidligere. 
 
En kan heller ikke helt se at tilhørigheten til bygda eller grenda blir borte selv om valglokalet 
endres til et annet sted. Tilhørighet til lokalsamfunnet bør være noe en har i hverdagen, og 
ikke bare den ene dagen hvert andre år når det er valg. 
 
Gjennomføring av et valg må skje etter de samme regler i alle kretser, og det er svært 
ressurskrevende med så mange kretser. I enkelte kretser har det dessuten ved de siste valgene 
vært til dels store problemer med å skaffe folk til stemmestyrene. Departementet har dessuten 
hatt ute på høring forslag til endring i valgloven som bl.a. innebærer at listekandidater ikke 
skal kunne være medlemmer av stemmestyrer eller stille som valgfunksjonærer. Dersom dette 
vedtas, vil det bli enda mer vanskelig å fylle opp alle stemmestyrene. 
 
Rådmannen vil for øvrig påpeke at en reduksjon i antall stemmekretser vil gi både arbeids- og 
kostnadsbesparelser i form av reduserte utgifter til møtegodtgjørelse/lønn til stemmestyrer, 
rekvisita, manntall, ekstra stemmesedler og servering. Opptellingen av valgresultatet vil også 
bli raskere og sikrere ved færre stemmekretser. 
 
Rådmannen foreslår derfor følgende: 
 
Tinnoset, Bolkesjø, Mork, Strand og Tinnegrend stemmekretser nedlegges, og overføres til de 
nærmest liggende kretser som beholdes. 
 
 
Alternative løsninger: 
Tinnoset stemmekrets er den eneste kretsen som selv sier at den kan nedlegges. Et alternativ, 
men ikke så mye arbeids- og kostnadsbesparende, vil kunne være å nedlegge kun denne 
stemmekretsen. 
 


